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Protokół Nr 2/2018 

Protokół z posiedzenia Komisji Ekonomicznej Rady Miejskiej w Tarnowie, które odbyło się 6 grudnia 
2018 r. w sali narad Urzędu Miasta Tarnowa przy ulicy Goldhammera 3 – od godziny 1540 do godziny 
1735. W posiedzeniu wzięli udział wszyscy członkowie Komisji Ekonomicznej oraz goście: 

p. Andrzej Zając – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta UMT 
p. Sławomir Kolasiński – Skarbnik Miasta Tarnowa 
p. Tomasz Mróz – Kierownik Działu Remontów i Inwestycji Zarządu Dróg i Komunikacji 
p. Marek Ciesielczyk – Radny Rady Miejskiej 
 

Przewodniczący Sebastian Stepek otworzył posiedzenie o godzinie 1540. Przypomniał, że posiedzenie 
zostało zwołane w celu przeprowadzenia dyskusji nad projektem Uchwały Budżetowej Gminy Miasta 
Tarnowa na rok 2019 oraz zgłoszenia ewentualnych wniosków do Budżetu.   

Porządek posiedzenia: 

1. Dyskusja nad projektem Uchwały Budżetowej Gminy Miasta Tarnowa na rok 2019 w zakresie 
przedmiotu działania Komisji. 

2. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

Ad. 1) Dyskusja nad projektem Uchwały Budżetowej Gminy Miasta Tarnowa na rok 
2019 w zakresie przedmiotu działania Komisji. 

Radny Józef Gancarz zwrócił uwagę, że wiele zapisów projektu Uchwały Budżetowej jest kontynuacją 
inwestycji rozpoczętych w poprzedniej kadencji, a następnie zadał kilka pytań dotyczących zadań 
ujętych w projekcie Wieloletniej Prognozie Finansowej: 

1/ „Gospodarowanie wodami opadowymi w zlewni potoku Stary Wątok w Tarnowie – Zwiększenie 
retencyjności w zlewni potoku Stary Wątok” – w WPF zapisana jest kwota 9.434.595 zł – czy zadanie 
to będzie dofinansowane, czy będzie realizowane wyłącznie ze środków własnych Gminy Miasta 
Tarnowa? 

Skarbnik Sławomir Kolasiński wyjaśniał, iż chodzi o budowę przepompowni wody (ze Starego 
Wątoku do Białej) w rejonie ulic Kassali i Św. Katarzyny. Jest to bardzo ważne zadanie z punktu 
widzenia bezpieczeństwa przeciwpowodziowego. Na chwilę obecną finansowanie planowane jest 
ze środków własnych, jednak Miasto będzie aplikować o środki do Państwowego Funduszu Ochrony 
Środowiska oraz Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

2/ „Integracja transportu publicznego w Tarnowie – Polepszenie warunków komunikacyjnych 
na terenie miasta Tarnowa” – 28.352.668  zł (w WPF). 

Skarbnik Sławomir Kolasiński przypomniał, że przedsięwzięcie to (w 85 % finansowane ze środków 
zewnętrznych) jest już realizowane od trzech lat i obejmuje kilkanaście zadań, między innymi 
elektroniczne tablice z rozkładem jazdy na przystankach czy tarnowski rower miejski. W odniesieniu 
do ostatniego wymienionego zadania, radny Józef Gancarz zapytał o cenę rowerów – czy prawdą jest, 
że jeden kosztował 8.000 zł. Skarbnik Sławomir Kolasiński oraz Kierownik Tomasz Mróz wyjaśniali: 
wymieniona kwota obejmuje nie tylko zakup roweru, ale też koszty jego utrzymania i serwisowania 
przez 3 lata – zgodnie z zawartą umową, rowery i stacje rowerowe są własnością Miasta, a obowiązek 
ich serwisowania spoczywa na firmie. 

3/ „Nowe przestrzenie zdarzeń – Modernizacja płyty Rynku w Tarnowie” – 5.459.626 zł – czy zadanie 
to będzie realizowane w ramach programu rewitalizacji? 

Skarbnik Sławomir Kolasiński: modernizacja płyty rynku jest jednym z kilkunastu elementów 
projektu „Nowe przestrzenie zdarzeń”. Na 2019 rok zaplanowana jest realizacja dwóch zadań 
z programu rewitalizacji – oprócz płyty Rynku również „Adaptacja budynku Rynek 4 na potrzeby 
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Tarnowskiego Parku Doświadczeń” – na te dwa zadania (łącznie) Miasto otrzymało dofinansowanie, 
natomiast wysokość całej dotacji na rewitalizację to przeszło 21 milionów złotych. 

4/ „Remont drogi powiatowej nr 1356K (ul. Krakowska) od km 1+491,70 do km 1+931,73” 
(1.990.349 zł) – w którym miejscu? Czy będzie dofinansowanie z zewnątrz, a jeśli nie, to czy można to 
zadanie usunąć? 

Skarbnik Sławomir Kolasiński: jest to odcinek od wiaduktu PKP do ulicy Warsztatowej. Jeśli Miasto 
nie uzyska dofinansowania, jest możliwość rezygnacji z realizacji zadania.  

5/ „Budowa ul. Mrożka wraz z remontem ul. Iwaszkiewicza” (1.060.000 zł) – radny stał na stanowisku, 
iż należy wykonać inwentaryzację i uzyskać część pieniędzy od dewelopera, który buduje w tym 
miejscu, korzystając z dróg. 

6/ „Objęcie udziałów w kapitale zakładowym Miejskiego Zarządu Budynków Sp. z o.o. w Tarnowie” 
(13.640.000 zł) – na co będą przeznaczone te środki? 

Skarbnik Sławomir Kolasiński: w kolejnych latach MZB będzie realizować budynki komunalne 
z lokalami socjalnymi. 

7/ „Przebudowa skrzyżowania ulic Mościckiego i Hodowlanej” (4.400.000 zł) – wstępnie koszt 
inwestycji oszacowany był na 1.200.000 zł; skąd tak duży wzrost kosztów? 

Przewodniczący Sebastian Stepek poinformował, że Komisja Rozwoju Miasta i Spraw Komunalnych 
złożyła wniosek do Budżetu o wstrzymanie tego zadania, w związku z protestami mieszkańców. 

Skarbnik Sławomir Kolasiński zwrócił uwagę na wysokie koszty budowy dróg – 1 m2 (bez instalacji 
podziemnych) to około 650 zł, 1 km kanalizacji kosztuje około 500.000 zł, a 1 km sieci wodociągowej – 
to 300.000 zł. 

Kierownik Tomasz Mróz uzupełnił podane informacje: w związku z planowaną budową ronda 
wpłynęły liczne uwagi – w większości (tam, gdzie było to możliwe), zostały one uwzględnione przez 
projektanta i po dokonaniu korekty projektu nie ma ryzyka wyburzeń. 

8/ „Przebudowa ul. Ks. Kmiecika” – wjazd do cmentarza parafialnego od strony ulicy Krzyskiej; 
na październikowej sesji w zmianach Budżetowych wprowadzono dodatkowe 125.000 zł na to 
zadanie – gdzie są te środki (w WPF limit wydatków w roku 2019 to 30.000 zł)? 

Dyrektor Andrzej Zając: łączne nakłady finansowe na to zadanie zostały zwiększone (zadanie 
wieloletnie, 100.000 zł na rok 2020 w WPF). 

9/ Na koniec radny Józef Gancarz zaapelował o dokonanie przeglądu wszystkich zapisanych w WPF 
zadań – czy są one rzeczywiście pilne (jako przykład podał „Skomunikowanie obiektów Izby 
Rzemieślniczej Małej i Średniej Przedsiębiorczości, szkoły, obiektu szwalni oraz obiektów po byłej 
Wyższej Szkole Biznesu z drogą w ramach SAG III” – limit wydatków na rok 2020 – 1.800.000 zł) 
w sytuacji dużego zadłużenia Miasta.  

Radny Zbigniew Kajpus poprosił o wskazanie, gdzie w Budżecie zapisane są środki na dotacje 
na wymianę urządzeń grzewczych. Skarbnik Sławomir Kolasiński poinformował, iż są one zapisane 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej (przedsięwzięcie pn. „Obniżenie poziomu niskiej emisji 
w Tarnowie – Dofinansowanie zmiany systemu ogrzewania z paliwa stałego na źródła ekologiczne) 
oraz w projekcie Uchwały Budżetowej: dział 900 (Gospodarka komunalna i ochrona środowiska), 
rozdział 90005 (Ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu), paragrafy: 6230 (Wykorzystanie 
ekologicznych źródeł energii oraz zmiana systemu ogrzewania – 150.000 zł, program realizowany 
przez Wydział Ochrony Środowiska UMT) oraz 6237 (projekt pn. Obniżenie  poziomu niskiej emisji 
w Tarnowie – 4.053.471,75 zł). 

Następnie członkowie Komisji Ekonomicznej zgłaszali swoje propozycje zmian w projekcie Budżetu. 
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WNIOSKI RADNEGO JAKUBA KWAŚNEGO 

Przebudowa ul. Widok (do ul. Gomoły) 

Zmniejszenie wydatków na zadanie:  
Remont i przebudowa budynku przy ul. Brodzińskiego 1 

500.000 zł 

Głosowanie: za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  Wniosek został przyjęty. 

Przebudowa ul. Garbarskiej 

Zmniejszenie wydatków na zadanie:  
Remont i przebudowa budynku przy ul. Brodzińskiego 1 

500.000 zł 

Głosowanie: za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  Wniosek został przyjęty. 

Przebudowa ul. Ochronek 

Zmniejszenie wydatków na zadanie:  
Remont i przebudowa budynku przy ul. Brodzińskiego 1 

500.000 zł 

Głosowanie: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Wniosek został przyjęty. 

Modernizacja kuchni w Szkole Podstawowej Nr 5 

Zmniejszenie wydatków na zadanie:  
Remont i przebudowa budynku przy ul. Brodzińskiego 1 

150.000 zł 

Głosowanie: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Wniosek został przyjęty. 

Remont pomieszczeń w Przedszkolu Publicznym nr 21 przy ul. Burtniczej 

Zmniejszenie wydatków na zadanie:  
Remont i przebudowa budynku przy ul. Brodzińskiego 1 

100.000 zł 

Głosowanie: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Wniosek został przyjęty. 

Projekt budowy sali sportowej w budynku dawnej Szkoły Podstawowej Nr 7 

Zmniejszenie wydatków na zadanie:  
Remont i przebudowa budynku przy ul. Brodzińskiego 1 

50.000 zł 

Głosowanie: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Wniosek został przyjęty. 

Przebudowa ul. Bocznej (dodatkowe środki) 

Zmniejszenie wydatków na zadanie:  
Remont i przebudowa budynku przy ul. Brodzińskiego 1 

300.000 zł 

Głosowanie: za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Wniosek został przyjęty. 

WNIOSKI RADNEGO ZBIGNIEWA KAJPUSA 

Przebudowa boiska sportowego na terenie Osiedla Niepodległości 6 

Zmniejszenie wydatków na zadanie: Przebudowa fontanny w Parku Sanguszków 

75.000 zł 

Głosowanie: za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Wniosek został przyjęty. 

Przebudowa ul. Garbarskiej wraz z miejscami do parkowania i ciągiem 
pieszym 

Zmniejszenie wydatków na zadanie: Przebudowa ul. Kasprowicza wraz z budową 
ciągu rowerowo - pieszego 

750.000 zł 

Głosowanie: za – 5, przeciw – 1, wstrzymało się – 3. Wniosek został przyjęty. 
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Przebudowa ul. Ochronek wraz z budową ciągu pieszego 

Zmniejszenie wydatków na zadanie: Przebudowa ul. Jarzynowej 

500.000 zł 

Głosowanie: za – 4, przeciw – 1, wstrzymało się – 4. Wniosek został przyjęty. 

Budowa pływającego basenu kąpielowego wraz z instalacją hydro na terenie 
Kantorii 

Zmniejszenie wydatków na zadanie: Przebudowa fontanny w Parku Sanguszków 

500.000 zł 

Głosowanie: za – 4, przeciw – 1, wstrzymało się – 3. Wniosek został przyjęty. 

Przebudowa Stadionu Miejskiego w Tarnowie 

Zmniejszenie wydatków na zadanie: Przebudowa ul. Ojca Bocheńskiego 

1.000.000 zł 

Głosowanie: za – 3, przeciw – 1, wstrzymało się – 4. Wniosek został przyjęty. 

Zwiększenie kwoty na zakup usług pozostałych – lokalny transport zbiorowy 

Źródło pokrycia: wpływy z podatku od nieruchomości 

1.500.000 zł 

Głosowanie: za – 7, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Wniosek został przyjęty. 

WNIOSEK RADNEGO PIOTRA SAKA 

Sporządzenie dokumentacji projektowej dla nowego żłobka na Osiedlu 
Westerplatte 

Zmniejszenie wydatków na zadanie: promocja jednostek samorządu terytorialnego 

50.000 zł 

Głosowanie: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Wniosek został przyjęty. 

WNIOSKI RADNEJ AGNIESZKI DANIELEWICZ 

Kontynuacja budowy oświetlenia w Parku Piaskówka 

Zmniejszenie wydatków na zadanie:  
Remont i przebudowa budynku przy ul. Brodzińskiego 1 

150.000 zł 

Głosowanie: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Wniosek został przyjęty. 

Remont chodnika na ul. Ks. Chrząszcza 

Zmniejszenie wydatków na zadanie:  
Remont i przebudowa budynku przy ul. Brodzińskiego 1 

60.000 zł 

Głosowanie: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Wniosek został przyjęty. 

Budowa parkingu przy Parku Piaskówka 

Zmniejszenie wydatków na zadanie:  
Remont i przebudowa budynku przy ul. Brodzińskiego 1 

160.000 

Głosowanie: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Wniosek został przyjęty. 

WNIOSKI RADNEJ GRAŻYNY BARWACZ 

Wykonanie projektu dla ulic: Olchowej, Pochyłej i Skrytej 

Zmniejszenie wydatków na zadanie:  
Remont i przebudowa budynku przy ul. Brodzińskiego 1 

100.000 zł 

Głosowanie: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Wniosek został przyjęty. 
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Wymiana lamp w budynku po byłym Gimnazjum Nr 6 

Zmniejszenie wydatków na zadanie:  
Remont i przebudowa budynku przy ul. Brodzińskiego 1 

25.000 zł 

Głosowanie: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Wniosek został przyjęty. 

Odnowienie (cyklinowanie i malowanie) parkietów w budynku po byłym 
Gimnazjum Nr 8 (8 pomieszczeń lekcyjnych) 

Zmniejszenie wydatków na zadanie:  
Remont i przebudowa budynku przy ul. Brodzińskiego 1 

34.000 zł 

Głosowanie: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Wniosek został przyjęty. 

WNIOSKI PRZEWODNICZĄCEGO SEBASTIANA STEPKA 

Przebudowa ul. Bocznej (dodatkowe środki) 

Zmniejszenie wydatków na zadanie: Przebudowa ul. Ojca Bocheńskiego 

200.000 zł 

Głosowanie: za – 5, przeciw – 1, wstrzymało się – 2. Wniosek został przyjęty. 

Dokończenie placu zabaw na Osiedlu Zabłocie (ul. Wschodnia) 

Zmniejszenie wydatków na zadanie:  
Remont i przebudowa budynku przy ul. Brodzińskiego 1 

150.000 zł 

Głosowanie: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Wniosek został przyjęty. 

Remont parkingu przy ul. Skowronków 9 

Zmniejszenie wydatków na zadanie: Rewitalizacja zabytkowej kamienicy przy ul. 
Legionów 

200.000 zł 

Głosowanie: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Wniosek został przyjęty. 

 
Podczas zgłaszania wniosków szerzej omówionych zostało kilka tematów. 

Radny Józef Gancarz sprzeciwiał się wskazywaniu jako źródła pokrycia wydatków zadań, które są 
w trakcie realizacji lub zostały przeniesione z roku 2018, a zgłoszone przez radnych poprzedniej 
kadencji. Na inwestycje drogowe mieszkańcy czekają od wielu lat i w jego opinii niedopuszczalne jest 
skreślanie ich z Budżetu.  

Przewodniczący RM Jakub Kwaśny oraz inni radni zwrócili uwagę na bardzo wysokie koszty budowy 
małych ulic (np. ul. Górskiego – około 1,5 miliona złotych), które de facto służą niewielkiej liczbie 
mieszkańców. Kierownik Tomasz Mróz wyjaśniał, że ul. Górskiego realizowana będzie cała wraz 
z odgałęzieniami. Zgodnie z Prawem zamówień publicznych nie można zerwać umowy z wykonawcą 
bez konsekwencji (w tym przypadku kara, jaką zapłaci Miasto, jeśli zerwie umowę, to 300 tysięcy 
złotych). 

Radna Grażyna Barwacz oraz radny Piotr Wójcik zgodnie twierdzili, iż małe drogi osiedlowe 
powinny być realizowane, jednak opracowywane dokumentacje projektowe wprowadzają bardzo 
kosztowne rozwiązania. Należy zatem dostosowywać projekty do faktycznych potrzeb (odwodnienie, 
oświetlenie, nawierzchnia) – bez wykonywania dodatkowych elementów, które nie są bezwzględnie 
konieczne.  

Radny Zbigniew Kajpus, w kontekście zapowiadanego wzrostu cen energii elektrycznej, przedstawił 
pomysł na oszczędności w tym zakresie – warto rozważyć budowę rond, które zastąpiłyby 
sygnalizacje świetlne na skrzyżowaniach. Dodatkowo takie rozwiązania pomogłyby rozładować korki 
w mieście. Podobnego zdania był radny Piotr Wójcik. Kierownik Tomasz Mróz zaproponował 
radnym wspólne wytypowanie skrzyżowań, na których mogłyby powstać ronda (następnie należy 
dokonać analizy pod względem technicznym). 
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Odbyła się również dyskusja na temat wniosku zgłoszonego przez radnego Zbigniewa Kajpusa: „Budowa 
pływającego basenu kąpielowego wraz z instalacją hydro na terenie Kantorii”. Wnioskodawca 
przekonywał, że taki basen podniósłby atrakcyjność Kantorii jako miejsca rekreacji dla tarnowian. Z kolei 
Dyrektor Andrzej Zając zwrócił uwagę, że staw jest miejscem niebezpiecznym z uwagi na muliste dno. 
Ponadto na Kantorii trwają już prace rewitalizacyjne.  

W związku z wnioskami, w których radni postulowali zmniejszenie środków na zadanie pn. 
„Przebudowa ul. Ojca Bocheńskiego”, Kierownik Tomasz Mróz poinformował, że na tę ulicę jest 
wykonana dokumentacja oraz trwa pierwszy etap robót (pompownia wód). Planowany jest drugi etap, 
jednak nie został jeszcze rozstrzygnięty przetarg na te prace.  

Odnosząc się do wniosku radnego Zbigniewa Kajpusa dotyczącego zwiększenia kwot na zakup usług 
pozostałych w zakresie lokalnego transportu zbiorowego, radny Józef Gancarz poprosił 
o udostępnienie stanowiska Rady Nadzorczej Miejskiego Przedsiębiorstwa Komunikacyjnego 
w sprawie zwiększenia środków budżetowych na komunikację miejską.  

  

Ad. 2) Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Radny Dawid Solak zachęcił wszystkich członków Komisji Ekonomicznej do wzięcia udziału 
w organizowanej przez Stowarzyszenie Kropla akcji zbierania środków czystości i artykułów 
higienicznych dla Kliniki Transplantacji Szpiku, Onkologii i Hematologii Dziecięcej Wrocławskiej 
Akademii Medycznej. Radni ze wszystkich klubów wspólnie zamierzają przekazać potrzebne artykuły. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Sebastian Stepek zamknął posiedzenie Komisji 
Ekonomicznej o godzinie 1735. 

Na tym Protokół zakończono. 

 

 

 Przewodniczący Komisji Ekonomicznej 

  

 

 Sebastian Stepek 

 

 

Protokół sporządziła: 
Agnieszka Kowalik 
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Załączniki do Protokołu Nr 2/2018 

zał. nr 1 Lista obecności członków Komisji Ekonomicznej na posiedzeniu 6.12.2019 r. 

zał. nr 2 Lista gości obecnych na posiedzeniu Komisji Ekonomicznej 6.12.2019 r. 

  

  

  

  

  

 

 


